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Pachciarz o nowej pracy
Była prezes NFZ została nowym dyrektorem wielkopolskiego 
oddziału NFZ. – Rok 2017 zapowiada się bardzo intensywnie. 
Po pierwsze ze względu na to, że NFZ będzie zobowiązany 
przeprowadzić konkursy na bardzo dużą część usług. Po dru-
gie dlatego, że po uchwaleniu ustawy o sieci dużym wyzwa-
niem będzie jej wdrożenie w Wielkopolsce – mówi w rozmo-

wie z „Menedżerem Zdrowia”. – Praca w NFZ jest dla mnie kontynuacją moich 
wcześniejszych zajęć, które były związane z rynkiem zarówno prywatnym, jak 
i publicznym – dodaje.
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Łanda zapowiada preferencje dla polskich
producentów wyrobów medycznych

Firmom ma się opłacać produkowanie w Polsce wyrobów 
medycznych, np. wózków inwalidzkich. Mogą one liczyć na 
preferencje przy refundacji. Duża nowelizacja ustawy refun-
dacyjnej dostała zielone światło podczas międzyresortowej 
konferencji uzgodnieniowej i ma szansę wejść w życie jesz-
cze w tym roku.

Wiceminister zdrowia Krzysztof Łanda podkreśla, że to szansa także dla produ-
centów wyrobów medycznych. – Ustawa pobudzi produkcję wyrobów medycz-
nych w Polsce – mówi minister.
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Fedorowski ma pomysł, skąd wziąć 
dodatkowe miliardy

Kierowana przez Jarosława J. Fedorowskiego Polska Federa-
cja Szpitali apeluje do pacjentów, żeby pieniądze, które prze-
znaczają na suplementy diety, zaczęli wydawać w systemie 
współpłacenia na inne formy leczenia.
Jak zauważa organizacja, suma pieniędzy, którą zgodnie 
z szacunkami polscy pacjenci przeznaczą w 2017 r. na środki 

z grupy zwanej suplementami diety, to 4 mld zł. Polska Federacja Szpitali ape-
luje do uczestników systemu o podjęcie wspólnych działań, by środki te wyko-
rzystać na poprawę finansowania polskich szpitali, borykających się z rosnącymi 
problemami finansowymi.
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DLACZEGO WARCZYŃSKI ODSZEDŁ Z RESORTU?
– Dostawałem wynagrodzenie nieprzekraczające 7 tys. zł. 
Osoby z moim wykształceniem i doświadczeniem to nie sa-
tysfakcjonuje – mówi „Menedżerowi Zdrowia” Piotr War-
czyński. – Chcę obniżyć poziom adrenaliny. Kusi powrót 
do zawodu lekarza, bo gwarantuje to stabilne życie mojej 
rodzinie – dodaje.

Poza uwarunkowaniami finansowymi były oczywiście inne powody.  
– W swojej urzędniczej pracy wielokrotnie miałem rozterki merytoryczne 
i polityczne. Tak też było ostatnio. Jednak większość poprzednich mini-
strów, podobnie jak minister Radziwiłł, szanowała moje zdanie, nie żą-
dając realizacji zadań niemożliwych do wykonania – mówi Warczyński.
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Gałązka-Sobotka 
weźmie się do
leczenia raka

Eksperci Instytutu Za-
rządzania w Ochronie 
Zdrowia Uczelni Ła-
zarskiego podjęli się 
wypracowania mo-
delu kompleksowej 

i koordynowanej opieki nad chorymi 
z nowotworami krwi. Model mógłby 
być wykorzystany przez resort i płat-
nika do pilotażu, a także późniejszego 
wdrożenia.
Praca ta koncepcyjnie uzupełni po-
wstałą w 2014 r. Strategię Walki z Ra-
kiem w Polsce 2014–2025. Jak za-
uważa Małgorzata Gałązka-Sobotka 
z Uczelni Łazarskiego, pilne stało się 
przygotowanie modelu opieki, który 
będzie oparty na krajowych wytycz-
nych postępowania diagnostyczno-
-terapeutycznego dostosowanych do 
uwarunkowań społecznych, organiza-
cyjnych i ekonomicznych Polski.
– Wierzymy, że dzięki dialogowi oraz 
integracji środowiska możliwe jest 
tworzenie coraz lepszych rozwiązań 
w systemie ochrony zdrowia – mówi 
Małgorzata Gałązka-Sobotka.
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Atłachowicz dyrektorem
Janusz Atłachowicz 
objął stanowisko dy-
rektora w Szpitalu 
Powiatowym w Wie-
luniu. Stoi przed nim 
niełatwe zadanie. An-
drzej Stępień, staro-

sta wieluński, liczy na to, że nowy szef 
placówki doprowadzi do zmniejszenia 
zadłużenia i sfinalizuje remont dwóch 
oddziałów.
Janusz Atłachowicz przez 14 lat był 
dyrektorem Szpitala Powiatowego 
w Rawiczu (w Wielkopolsce). Zarzą-
dzał m.in. Krajowym Programem Szpi-
talnych Zakupów Wspólnych. Działa 
również w zarządzie Stowarzyszenia 
Menedżerów Opieki Zdrowotnej.
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Sąd uniewinnił lekarzy oskarżanych 
przez rodzinę Ziobrów

Sąd orzekł brak związku między działaniami czworga lekarzy 
a śmiercią Jerzego Ziobry, ojca obecnego ministra sprawie-
dliwości i prokuratora generalnego. Tym samym oskarżeni 
zostali uniewinnieni, a zarzut nieumyślnego spowodowania 
śmierci Jerzego Ziobry upadł. Wyrok nie jest jednak prawo-
mocny. Rodzina ministra już zapowiedziała odwołanie.Fo
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Grodzki: 6 procent to za mało
Tomasz Grodzki, odpowiedzialny za zdrowie w gabinecie cieni, 
napisał list do dyrektorów szpitali w Polsce, w którym zawarł 
m.in. osobisty apel do Konstantego Radziwiłła. Przekonuje, że 
obiecywane przez niego 6 proc. PKB na zdrowie to mało. A jeśli 
już ma być tylko 6 proc., to szybciej niż za osiem lat, jak propo-
nuje resort. – Podwyżka nakładów musi nastąpić szybciej. Trze-

ba sobie jasno uświadomić, że jest to odpowiedzialność moralna wobec zdrowia 
naszego narodu – mówi Grodzki.

Odszedł Krzysztof Tronczyński
Nie żyje Krzysztof Tronczyński. Łódzki lekarz psychiatra był 
wiceministrem zdrowia w rządzie Jerzego Buzka. W resorcie 
pełnił m.in. funkcję szefa Departamentu Gospodarki Środkami 
Farmaceutycznymi i Materiałami Medycznymi. Był współau-
torem ustawy o zdrowiu psychicznym. Przez lata był lekarzem 
miasta Łodzi, a także wiceprezesem Stowarzyszenia Jazzowego 
„Melomani” i współzałożycielem fundacji Gramy Dalej.Fo
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BALON PRÓBNY GOWINA
Szef resortu nauki, wicepremier Jarosław Gowin, zadeklaro-
wał, że w sprawie płatnych studiów medycznych „bez ak-
ceptacji ministra zdrowia nie zamierza żadnych rozwiązań 
forsować na siłę”.
Ale taką propozycję zgłosił. Wicepremier ocenił, że koszt 
kształcenia jednego studenta medycyny to obecnie pół mi-
liona złotych, a wielu absolwentów po studiach wyjeżdża za 

granicę. Deklarował, że rozważa rozwiązanie, w którym student medycyny 
otrzymywałby państwowe stypendium w pełni pokrywające koszty nauki, 
które po zakończeniu edukacji musiałby odpracować w Polsce (po kilku 
latach byłoby ono umarzane). Gdyby młody lekarz zdecydował się wyjechać 
za granicę, musiałby zwrócić pieniądze.
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Od 2018 r. 
zacznie działać
nowy urząd 
Z projektu ustawy o Urzędzie Zdro-
wia Publicznego wynika, że rząd chce 
połączyć sanepid oraz urzędy zajmu-
jące się uzależnieniami i AIDS w jed-
ną instytucję, której szefować będzie 
wiceminister resortu. Ustawa jest ele-
mentem pakietu zmian prezentowa-
nych pod hasłem Narodowa Służba 
Zdrowia.
W projekcie nie uwzględniono innych 
kluczowych dla zdrowia instytucji, na 
przykład Narodowego Instytutu Zdrowia 
Publicznego – Państwowego Zakładu 
Higieny czy Instytutu Żywności i Żywie-
nia. Zdaniem ministerstwa powołanie 
jednej nowej instytucji w miejsce likwi-
dowanych czterech urzędów spowo-
duje usprawnienie działań w obszarze 
zdrowia publicznego oraz oszczędności 
(choć ich wysokość nie pojawiała się 
w ocenie skutków regulacji).

Tombarkiewicz 
przywraca 
karetkom lekarzy

Planowana przez re-
sort zdrowia rewolu-
cja w ratownictwie 
będzie mieć łagod-
niejszy przebieg, niż 
planowano. Marek 
Tombarkiewicz zde-

cydował, że część lekarzy będzie jak 
dotychczas jeździć w ambulansach.
W projekcie skierowanym do konsul-
tacji przewidywano, że lekarze zosta-
ną całkowicie zastąpieni przez ratow-
ników oraz pielęgniarki systemu od 
2020 r. Skąd zmiana stanowiska? Wi-
ceminister Tombarkiewicz odpowiada, 
że osoby, które zdecydowały się na 
specjalizację z medycyny ratunkowej, 
często robiły to właśnie z myślą o pra-
cy w karetkach, a więc powinny mieć 
taką możliwość. Marek Tombarkiewicz 
podkreślił, że będzie to potraktowane 
jak prawa nabyte.
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Król nowym wiceministrem
Zbigniew Król został powołany na stanowisko podsekretarza 
stanu w Ministerstwie Zdrowia. Nowy wiceminister ma stopień 
naukowy doktora nauk medycznych. Jest specjalistą w dziedzi-
nie zdrowia publicznego, pediatrii i medycyny rodzinnej.
Król był dyrektorem Szpitala Specjalistycznego im. Żeromskie-
go w Krakowie. Współpracował z samorządami w zakresie 

oceny jednostek, analizy priorytetów zdrowotnych oraz w budowaniu strategii. 
Jest autorem i współautorem wielu publikacji z dziedziny ochrony zdrowia.
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